
Referat af Zoom/mail-møde i Kemisk Forenings repræsentantskab, afholdt 13/11-2020, kl. 16. 

Til stede via Zoom: Jesper Bendix, Thorsten Hansen, Susanne L. Mossin, Anders Ø. Madsen, Christian D. 

Buch. 

Input per mail fra: Asbjørn Petersen, Jørgen Skibsted, Stefan Vogel 

 

1. Godkendelse af at generalforsamling afholdes via Zoom mandag 30/11, kl. 17. 

   Dette blev accepteret. 

2. Økonomien.  

    Den oversigt som formanden og revisor havde fået 11/11, var rundsendt til repræsentantskabet.  

   Det blev konstateret, at de store poster i regnskabet, nemlig betaling til Dansk Kemi, sektionsbidrag og   

kontingentindtægter er blevet placeret uden for foreningsåret, og at oversigten derfor ikke omhandler 

hovedparten af foreningens økonomi. 

Den økonomiske situation er meget presserende. Med negativ egenkapital og negativ likviditet er driften 

udfordret. Det har været nødvendigt at etablere likviditet uden om banken for at drive foreningen i løbet af 

året. 

De skyldige sektionsbidrag er blevet afviklet kort før repræsentantskabsmødet. 

Sekretæren lovede at opkrævede kontingenter for IUPAC-affiliates, der ikke er blevet videreekspederet, vil 

blive refunderet inden generalforsamlingen. 

De opgaver vedr. betalinger, der har ligget hos Anne-Marie overtages af Kem. Inst., KU.  Dette sker 

indledningsvis uden beregning. 

3. Bestyrelse 

a) Det blev fremhævet at nogle bestyrelsesmedlemmer bør udskiftes. Der var ikke forslag fra 

repræsentantskabet til nye medlemmer. Efterfølgende har Søren Kegnæs (DTU) indvilget i indvalg. 

b) Formanden stiller op til genvalg med den betingelse at repræsentantskabet kunne tilslutte sig at de 

administrative opgaver omfordeles, således at økonomien overtages helt af Christian D. Buch (KU) og 

medlemskartoteket af Christian D. Buch og Susanne Mossin (DTU) i fællesskab. De havde begge på forhånd 

indvilget.  

4. Hjemmeside  

Den gamle hjemmeside blev genåbnet kort efter sidste GF, men har ikke været vedligeholdt. Det har der 

været berettiget kritik af bl.a. fra Sekt. For Historisk Kemi. 

 Den nye hjemmeside forventes at være fungerende før den nye generalforsamling. 



5. Budget 

   Formanden konstaterede, at det var meningsløst at udarbejde et detaljeret budget baseret på de 

informationer der er til rådighed. Der vil blive fremlagt et budget baseret på uændrede kontingenter og 

absolut minimale udgifter på generalforsamlingen. 

Jørgen Skibsted har meddelt at Vintermødet i Aarhus ikke afholdes i 2021.  

Det blev konstateret, at regnskabspraksis vedr. de bundne midler har været at nedskrive værdien af 

værdipapirerne med udtrækninger og salg. Derfor har aktierne gennem mange år optrådt med 

anskaffelsesværdien. Konsekvensen er en overvurdering af den reelle værdi af værdipapirbeholdningen på 

ca. 100.000 kr.  

 

 

 

 

 

 


